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Spørgsmål 208: 

I hvor mange tilfælde er der i de sager, som SKAT har indberettet til  

Næringsbasen, samtidigt eller efterfølgende udstedt bøder til virksomheden?   

Der ønskes oplyst 

- antallet og størrelsen af bøderne,   

- antallet, hvor der administrativt er vedtaget bøder,   

- antallet, hvor der ved politiet er tiltrådt bøder, og   

- antallet af egentlig domfældelse. 

Endvidere ønskes oplyst i hvilken grad de anførte bøder efterfølgende er betalte. 

 

Svar: 

SKAT har oplyst: 

”Indberetning til næringsbasen sker, når straffesagen er endelig afgjort. Det vil 

sige, når et bødeforelæg er vedtaget, eller når endelig dom er faldet. Først på 

dette tidspunkt vil det være fastslået, at en væsentlig overtrædelse er begået. 

 

Der er siden 2005 afgjort 359 sager med bøder på i alt 3.096.000 kr. for 

overtrædelse af lovene i den såkaldte ”cola-lovgivning”. Fra 1. juli 2006 er der 

afgjort 57 sager med bøder på 288.000 kr. for overtrædelse af 

miljøbeskyttelseslovens regler om pantmærkning. 

 

Heraf er 399 sager afgjort administrativt – herunder hos politiet. SKAT har ikke 

registreret, hvor mange bøder, der er tiltrådt hos politiet. 

 

I 17 sager er der sket domfældelse. 

Det kan ikke oplyses, i hvilken grad bøderne er betalt, idet SKAT ikke fører 

statistik med henblik på at fastlægge betalingsgraden.  I SKATs bogholderi 

konteres alle pålagte bøder på én konto uden specifikation. For at kunne besvare 

spørgsmålet kræves en manuel gennemgang af alle afsluttede straffesager i 2005-

2007 for at kunne opliste de sager, der spørges om. Listen skal herefter 

gennemgås af bogholderierne i de 5 samarbejder for at kunne beregne totalen for 

pålagte bøder og restancen. SKAT har vurderet, at det ikke er ressourcemæssigt 

forsvarligt at foretage en sådan manuel gennemgang, på det foreliggende 

grundlag.” 


